

研究、探讨

## 求解TSP问题的社会演化算法

蓝晓玲<sup>1</sup>, 周永权<sup>2</sup>, 韦修喜<sup>1</sup>

1.广西大学 计算机与电子信息学院, 南宁 530004

2.广西民族大学 数学与计算机科学学院, 南宁 530006

收稿日期 2008-10-28 修回日期 2008-12-22 网络版发布日期 2009-9-15 接受日期

**摘要** 将社会演化算法和蚁群算法相结合, 以蚁群算法作为认知主体的推理过程, 再以范式的学习和更新方式获得最优解, 提出一种求解TSP问题的社会演化算法。最后通过两个算例实验仿真与TSP已知最优解进行对比分析, 结果表明, 社会演化算法在种群规模较小, 迭代次数较少的情况下也可获得TSP最优解。

**关键词** [社会演化算法](#) [蚁群算法](#) [旅行商问题](#)

**分类号** [TP18](#)

## Social evolutionary programming algorithm for TSP

LAN Xiao-ling<sup>1</sup>, ZHOU Yong-quan<sup>2</sup>, WEI Xiu-xi<sup>1</sup>

1.College of Computer and Electronic Information, Guangxi University, Nanning 530004, China

2.College of Mathematics and Computer Science, Guangxi University for Nationalities, Nanning 530006, China

### Abstract

In this paper, a method-social evolutionary programming which combines social evolutionary programming and ant colony optimization is given to solve TSP. Firstly ant colony optimization is used as cognitive agents' cognitive learning, and then the global optimum is obtained by paradigm's learning and shift. Finally two examples are compared with the optimum that has been known, the result indicates that social evolutionary programming with fewer agents and less iterative times can also converge the optimum.

**Key words** [social evolutionary programming](#) [ant colony optimization](#) [Travelling Salesman Problem \(TSP\)](#)

DOI: 10.3778/j.issn.1002-8331.2009.26.013

通讯作者 蓝晓玲 [Shelling-540@tom.com](mailto:Shelling-540@tom.com)

### 扩展功能

#### 本文信息

▶ [Supporting info](#)

▶ [PDF\(631KB\)](#)

▶ [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)

▶ [参考文献](#)

#### 服务与反馈

▶ [把本文推荐给朋友](#)

▶ [加入我的书架](#)

▶ [加入引用管理器](#)

▶ [复制索引](#)

▶ [Email Alert](#)

▶ [文章反馈](#)

▶ [浏览反馈信息](#)

#### 相关信息

▶ [本刊中 包含“社会演化算法”的相关文章](#)

▶ [本文作者相关文章](#)

· [蓝晓玲](#)

· [周永权](#)

· [韦修喜](#)